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سرمقاله

پارادوکس فرهنگی این روزها 
ادامه از صفحه یک

در صف های نان و غیره از دیگران  سبقت می 
گیرند، و همان ها خیلی اوقات به دیگران نان هم  

می دهند و کمک هم  می کنند
کار  و خیابان و محل  برخی دیگر در کوچه 
خود  با کلام زیبا سخن نمی گویند و در بیانشان  
می شود   شنیده   بسیاری  ناشایست  کلمات  
اما  شب  یلدا حافظ  می خوانند! و خیلی دیگر 
ازتناقض های فرهنگی که در طی شبانه روز با آن 
مواجه هستیم. ناگفته نماند، هستند افرادی که 
در هر شرایطی به اصول فرهنگی و رفتاری خود 
پایبند می باشند  اما  به  راستی چند درصد از 
افراد جامعه را در حال حاضر تشکیل می دهند؟
ایراد کار کجاست و ریشه های  این  تناقض 
چیست ؟ چرا  با وجود این همه نهاد و سازمان 
فرهنگی در کشور   با  چنین  پدیده ای  مواجه  
می شویم؟ و آیا اساسا نظارت مناسبی بر کارکرد 
نهاد های فرهنگی در کشور وجود دارد؟ ممکن 
است  برخی وجود تورم و مشکلات اقتصادی 
را مسبب  این تناقض های رفتاری  بدانند که 
توانسته تمرکز مردم را از رعایت اصول فرهنگی 
دور کند ، اما آیا در تمام کشورهایی که مشکلات 
اقتصادی و تورم وجود دارد  پارادوکس فرهنگی 
مشاهده می شود؟)که البته با همه گیری بیماری 
کرونا ، مشکلات اقتصادی و معضل بی کاری 
در اکثر نقاط جهان وجود دارد(  و به راستی چه 
میزان  اقدامات  موثر  در جهت آشنایی بیشتر 
مردم با فرهنگ و آشتی بیشتر آن ها با فرهنگ 
توسط سازمان ها و نهاد های فرهنگی صورت 
گرفته  است؟ آیا زمان آن نرسیده  همان طور که 
برای بنزین  یا کالاهای اساسی یارانه  تعلق  می 
گیرد، برای امور فرهنگی و هنری نیز یارانه تعلق 
گیرد؟ با  توجه  به گرانی خیلی از اقلام فرهنگی ،  
به  طور آشکار خیلی  از اقشار جامعه از حداقل 
های محصولات و کالاهای فرهنگی نیز برخوردار 
نیستند  در این حالت  چطور از این افراد می 
توان خواست که به ارزش ها و فرهنگ والای 
خود پی ببرند ، در صورتی که به دلیل گرانی 

دسترسی به آن ها ندارند. 
های  پارادوکس  این  ادامه  شود  می  تصور 
ناپذیری  جبران  خسارات  تواند،  می  فرهنگی 
رفتار  وحتی  کشور  والای  فرهنگ  ی  پیکره  بر 
شهروندی وارد سازد ، و نیاز است برای این مهم 
اقدامات فوری و اورژانسی انجام شود ، چرا که 
رعایت اصول فرهنگی در جامعه و ثبات فرهنگی 
و رفتاری، کمک شایانی به سلامت روانی افراد 

جامعه خواهد داشت.

خبر

اخبار

دوراهی مرگ برای نتانیاهو
احمد دستمالچیان دیپلمات پیشین  جمهوری 
در  اخیر  تحولات  با  ارتباط  در  ایران  اسلامی 
منطقه و وضعیت حزب الله لبنان بعد از ترور 
سید حسن نصرالله و همچنین اظهارات اخیر 
نعیم قاسم یکی از رهبران ارشد حزب الله لبنان 
تصریح کرد: همانطور که مقام معظم رهبری 
اشاره کردند و با شناخت کلی که از حزب الله 
فکری،  دارد حزب الله یک جریان  لبنان وجود 
عقیدتی، مردمی و عملیاتی است، بنابراین چنین 
جریانی با از دست دادن رهبران خود در پیشبرد 
به  توجه  با  و  نمی شود  خلل  دچار  اهدافش 
کادرسازی که انجام داده افراد جایگزین رهبران 

قبلی می شوند.
به گزارش ایسنا، وی با بیان اینکه حزب الله در 
چند روز اخیر طوفانی تر از قبل به مواضع دشمن 
صهیونیستی حمله کرده است، تاکید کرد: حزب 
الله ریشه مردمی در سطح سیاسی و اجتماعی 
لبنان دارد و ما می بینیم که حمایت از حزب الله 
در چند وقت اخیر نیز بیشتر از قبل افزایش پیدا 

کرده است.
این دیپلمات پیشین جمهوری اسلامی ایران با 
تاکید بر اینکه حزب الله لبنان در چند روز اخیر 
۱۰۰ موشک به حیفا پرتاب کرده و این عملیات ها 
منجر به کشته شدن تعدادی از افسران رژیم 
بنابراین  کرد:  تاکید  است،  شده  صهیونیستی 
می بینیم که حزب الله لبنان از شوک روانی ترور 
رهبرانش توسط رژیم صهیونیستی خارج شده، 
تغییری در مسیر مبارزاتی اش ایجاد نشده و با 

قدرت در عرصه نبرد حضور دارد.
وی همچنین با بیان اینکه نتانیاهو سعی دارد 
که هر چه بیشتر تنش را در منطقه غرب آسیا 
دوراهی  یک  در  او  کرد:  خاطرنشان  ببرد،  بالا 
قرار گرفته است و قطعا گسترش تنش  مرگ 
در منطقه راه را برای بازگشت او سخت تر می 
کند و در همین چارچوب است که آمریکایی ها 
تاکید دارند که بحران در منطقه عمیق تر نشود 

و بی ثباتی بیشتری در منطقه به وجود نیاید.

توصیه پزشکیان به استانداران

رئیس جمهور ضمن تبریک و آرزوی موفقیت 
برای استانداران خراسان رضوی، فارس و یزد از آنان 
خواست برای تحقق گفتمان وفاق ملی و بکارگیری 
مدیران بر اساس توانمندی ها فارغ از جنسیت و 

باور و قومیت، اهتمام ورزند.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، 
به  که  دولت  هیأت  دیروز  صبح  جلسه  در 
پزشکیان برگزار شد، غلامحسین  ریاست مسعود 
بابایی  امیری و محمدرضا  مظفری، حسینعلی 
عنوان  به  کابینه  اعضای  اکثریت  رای  دره با 
یزد  و  فارس  رضوی،  خراسان  جدید  استانداران 

منصوب شدند.
رئیس جمهور در این جلسه در سخنانی ضمن 
برای  مستمر  تلاش  به  جدید  استانداران  توصیه 
تحقق گفتمان وفاق ملی و همچنین اهداف دولت 
در بخش های مختلف اقتصادی، سیاسی، فرهنگی 
و اجتماعی،  بر لزوم توجه به استفاده از ظرفیت 
مختلف  مذاهب  و  اقوام  و  بانوان  نخبه،  جوانان 
بدون در نظر گرفتن رویکردهای جناحی و با تاکید 
کارآمدی  و  توانمندی  شایستگی،  مهم  اصول  بر 
تاکید کرد. پزشکیان همچنین از استانداران جدید 
زیست  ملاحظات  استان ها  توسعه  در  خواست 
محیطی، رفع ناترازی های انرژی، مدیریت منابع 
و مصارف، پیگیری مجدانه برنامه دولت برای رفع 
کمبود در حوزه فضاهای آموزشی، استفاده بهینه 
از ظرفیت های استان های محل ماموریت خود و 
رسیدگی جدی به محرومان را در دستور کار خود 

داشته باشند.

اقدامات همسان سازی حقوق 
بازنشستگان از این ماه آغاز می شود

اقدامات  اسلامی گفت:  رئیس مجلس شورای 
لازم برای اجرای همسان سازی حقوق بازنشستگان 

به میزان ۳۰ و ۴۰ درصد از این ماه آغاز می شود.
محمدباقر قالیباف در جلسه علنی روز چهارشنبه 
جریان  در  اسلامی  -مجلس شورای  مهرماه   ۱۸ -
ادامه رسیدگی به گزارش کمیسیون امور داخلی 
از  موادی  اصلاح  طرح  مورد  در  شوراها  و  کشور 
شوراهای  انتخابات  و  وظایف  تشکیلات،  قانون 
در جلسه ای  افزود: شب گذشته  اسلامی کشور 
خدمت رئیس جمهور، مسئولان سازمان برنامه و 
بودجه و برخی نمایندگان از کمیسیون های برنامه و 
بودجه و اقتصاد بودیم. به گزارش ایرنا، وی یادآور 
شد: بر اساس تصمیمات اتخاذ شده در این جلسه 
به  بازنشستگان  حقوق  سازی  همسان  موضوع 
میزان ۳۰ درصد و ۴۰ درصد از این ماه آغاز می شود 

و کارهای آن در حال انجام است.
رئیس مجلس شورای اسلامی همچنین به دیگر 
تضمینی  خرید  درباره  جلسه  این  در  ها  توافق 
گندم اشاره کرد و اظهار داشت: نهایتا امروز در 
جلسه شورای هماهنگی اقتصادی، هماهنگی لازم 
درباره گندم) خرید تضمینی گندم( انجام شد و 

پرداخت های آن نیز آغاز می شود.

سردار قاآنی در روزهای آینده 
نشان فتح می گیرد

سردار  کرد:  اعلام  سپاه  کل  فرمانده   مشاور 
کامل  در سلامت  قدس  نیروی  فرمانده  قاآنی 
از رهبر  آینده  هستند و ان شاءالله در روزهای 

معظم انقلاب نشان فتح دریافت می کنند.
سردار ابراهیم جباری مشاور فرمانده کل سپاه 
کنفرانس  حاشیه  در  )چهارشنبه(  گذشته  روز 
بین المللی حقوق بشر آمریکایی از دیدگاه رهبر 
معظم انقلاب اسلامی در جمع خبرنگاران اعلام 
در  قدس  نیروی  فرمانده  قاآنی«  کرد: »سردار 
سلامت کامل هستند و ان شاءالله در روزهای 
آینده از حضرت آقا نشان فتح دریافت می کنند.

روز  سخنان  درباره  سوالی  به  پاسخ  در  وی  
دبیرکل  معاون  قاسم«  نعیم  »شیخ  سه شنبه 
حزب الله، افزود: صحبت های روز گذشته نعیم 
قاسم در لبنان نوید پیروزی و موفقیت و آمادگی 
روزافزون تر را می دهد. مشاور فرمانده کل سپاه 
اظهار کرد: آقای نعیم قاسم گفت که اگر ضعف 

و اشکالی بود، جبران کردیم.
حملات  درخصوص  همچنین  جباری  سردار 
شب گذشته صهیونیست ها در سوریه، گفت: 

در این حملات هیچ ایرانی نبوده است.

حشمت الله فلاحت پیشه استاد روابط بین الملل 
و رئیس پیشین کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
منطقه  فعلی  شرایط  با  رابطه  در  مجلس  خارجی 
عنوان کرد:  منطقه در شرایط جنگی به سر می برد، 
بدین معنا که ممکن است تنها یک حادثه باعث بروز 
جنگی تمام عیار شود. در حال حاضر، آمریکایی ها 
تلاش می کنند مانع اقدام از سوی اسرائیل شوند. 
متحده  ایالات  نگرانی  نشان دهنده  موضوع  این 
از اقداماتی است که ممکن است ایران علیه رژیم 
راهبرد  می داند،  آمریکا  دهد.  انجام  صهیونیستی 
کلان رژیم اسرائیل در این زمینه ایجاد جنگی میان 
ایران و آمریکا است تا این کشور را وادار به اتخاذ یک 
طرح اقدام مشترک علیه برنامه هسته ای ایران کند.

وی ادامه داد: تاکنون، راهبرد ایران برای مقابله با 
رژیم اسرائیل عمدتاً بر مبنای جنگ های منطقه ای 
بوده است. رژیم صهیونیستی در گذشته به برخی 
از کشورهای منطقه و تجهیزات آنها به ویژه عراق 
و سوریه، حملاتی انجام داده است. همچنین، در 
دهه های ۱۹۴۸ تا ۱۹۷۰، اسرائیل همین اقدامات را 
از جمله مصر، به کار گرفته  علیه دیگر کشورها، 
است اما اسرائیلی ها نتوانستد، تاسیسات هسته ای 
ما را مورد هدف قرار دهند. در این راستا، ایران یک 
راهبرد دفاع منطقه ای را دنبال می کند که بر اساس 
اراضی  مرزهای  کنار  در  که  موشک هایی  بر  آن، 
حال  در  می شود.  باز  حساب  دارند،  قرار  اشغالی 
حاضر، اسرائیل بعد از عملیات طوفان الاقصی تلاش 
می کند تا توان نیروهای طرفدار ایران را تضعیف کند 
در این مقطع، لبنان کانون مقابله میان ایران و رژیم 

صهیونیستی است.
اسرائیل تلاش می کند آمریکا را تحریک کند

به گزارش ایلنا، فلاحت پیشه با اشاره به تصور رژیم 
صهیونیستی از ادامه جنگ افروزی ها در منطقه، 
پیش بینی  طبیعی  به طور  اسرائیل  کرد:  تصریح 
می کند که اگر در این زمینه موفق شود، ایران به 
راهبرد دیگری، یعنی مقابله هسته ای، روی خواهد 
آورد. به همین دلیل، تلاش می کند آمریکا را تحریک 
هسته ای  برنامه  علیه  مشترکی  اقدام  به  تا  کند 
ایران متوسل شود. با این حال، در شرایط کنونی، 
دولت آمریکا با این راهبرد مخالف است و به ویژه 
مخالف هرگونه اقدام مقابله ای اسرائیل و حمله آن 
به تاسیسات هسته ای ایران است. به نظر می رسد 
دولت آمریکا در تلاش است تا با جلوگیری از برخی 
اقدامات رژیم اسرئیل، از گسترش جنگ جلوگیری 

کند.
در غیاب توازن، دیپلماسی نمی تواند مؤثر واقع شود

این کارشناس مسائل منطقه در خصوص نقش 
در  تنش ها  افزایش  در  غرب  و  شرق  کشورهای 
منطقه بیان کرد: آمریکا و کشورهای غربی به ظاهر 
بلینکن  آنتونی  گرفته اند.  پیش  در  را  دیپلماسی 
۹ بار به منطقه سفر کرد اما کشورهای غربی در 
این کشورها  نبوده اند.  نقش  فاقد  گسترش جنگ 
با ارائه کمک های اطلاعاتی، پوشش دفاع هوایی و 
صادرات گسترده تسلیحات به رژیم اسرائیل، به نوعی 
در این تنش ها و جنایات شریک بودند. علاوه بر 
این، بی عملی و بی تفاوتی روسیه و چین هم باعث 

این  در  است.  شده  جنگ  در  توازن  برهم خوردن 
شرایط دیپلماسی ادامه جنگ است. در غیاب توازن، 
دیپلماسی نمی تواند مؤثر واقع شود و خواسته های 
می شود.  تحمیل  یک جانبه  به طور  اسرائیل  رژیم 
بیشترین سود  تجاری  لحاظ  از  ایام، چین  این  در 
را کسب کرده و روس ها خوشحال بودند که جنگ 
اوکراین تحت الشعاع تحولات منطقه ای قرار گرفت، 

همچنین از تحولات به نفع خود استفاده کرده اند.
وی با اشاره به نقش مهم اعراب در منطقه، گفت:  
یکی از چالش ها بنیاد تاسیسی کشورهای عربی در 
منطقه با رژیم اسرائیل بود چون در بدو تاسیس 
خیلی از این کشور ها چالش هایشان با اسرائیل آغاز 
پیش  در  را  محافظه کاری  آن ها،  از  خیلی  شد اما 
کلی،  به طور  رفته اند.  کنار  تحولات  از  و  گرفته اند 
این جنگ  به آن، هزینه  ایران و گروه های نزدیک 
را متحمل شده اند. الان در مراحل نهایی جنگ به 
سر می بریم. این مرحله ای است که آمریکایی ها به 
خوبی از وضعیت کنونی آگاه هستند و می دانند که 
اگر ایران خود را در آستانه جنگ تمام عیار ببیند، 
می تواند جنگ را به گونه ای مدیریت کند که هیچ 
اختیار  به  را  نتواند، محافظه کاری  دیگری  کشور 
انتخاب کند. در نتیجه، جنگ در منطقه ممکن است 

تأثیر  بین المللی  آبراه های  و  بر کشورهای مختلف 
غربی  از کشور های  و خیلی  آمریکایی ها  و  بگذارد 

تلفات انسانی و اقتصادی خواهند داشت.
وسعت ایران ۸۰ برابر اراضی اشغالی است

این استاد دانشگاه در رابطه با نتیجه قدرت نمایی 
میان ایران و رژیم صهونیستی، اظهار کرد: مکنزی، 
رئیس سابق سنتکام برای روحیه دادن به اسرائیلی ها 
اسرائیلی ها  اینکه  بر  مبنی  آورد  زبان  به  جمله ای 
گزینه های مختلفی برای حمله به ایران دارند. او این 
صحبت را به اصطلاح برای دادن روحیه به اسرائیل 
انجام داد. من در این قسمت می گویم بله، ایشان از 
یک نظر درست گفته است؛ اسرائیلی ها ممکن است 
گزینه های مختلفی برای حمله به ایران داشته باشند، 
که صهیونیست ها  برسد  جایی  به  جنگ  اگر  ولی 
در  را  غیره  و  انرژی  و  اقتصادی  حمله  گزینه های 
دست بگیرند و این وضعیت تبدیل به یک جنگ 
تمام عیار شود، واقعیت قضیه این است که در آن 
زمان رژیم اسرائیل فقط یک گزینه خواهد داشت 
و آن رو به رو شدن با یک ویرانی گسترده است. 
ایران یک سرزمین گسترده به وسعت ۸۰ برابر اراضی 
اشغالی دارد. امکان آسیب پذیریش ده ها برابر کمتر 

از اسرائیل خواهد بود.

وی افزود: همین حالا ما می بینیم که حتی هیچ یک 
آویو،  تل  مانند  اشغالی  اراضی  بزرگ  شهرهای  از 
بیت المقدس و حیفا، از گزند نیروهای مقاومت در 
امان نیستند. اگر ایران نسل جدیدی از موشک های 
گسترده ای  شکل  به  جنگ  و  گیرد  کار  به  را  خود 
درآید، ممکن است جنگ به میان خانه های تمام 
مورد  اگر گروه های  شود.  کشیده  شهرک نشینان 
حمایت ایران در این زمینه فعال شوند و اگر جنگ به 
گونه ای پیش برود که به درگیری مستقیم میان ایران 
و  جدید  روحیه  زمان  آن  شود،  ختم  اسرائیل  با 

جنگ آوری تازه ای بین این گروه ها شکل می گیرد.
فلاحت پیشه خاطرنشان کرد:  آمریکایی ها واقعیت 
اسرائیلی ها  به  را  این ها  نیز  خفا  در  و  می دانند  را 
مطرح  مکنزی  آقای  که  چیزی  آن  می گویند. ولی 
می کند بیشتر جنبه تبلیغاتی دارد. لذا با همه این 
شرایط، من به شخصه معتقدم ایران می توانست 
از ابتدا تحولات را به طور مؤثرتری مدیریت کند. در 
شرایط کنونی، اگر کار ایران به جنگ بکشد، آن موقع 
آسیب پذیری های محدود اسرائیل جای خود را به 
آسیب های غیرقابل جبران خواهد داد. به سود همه 
کشورها است که هر چه سریع تر و قبل از اینکه دیر 

شود، وارد شکل دهی به یک دیپلماسی تازه شوند.

اعضای کابینه چهاردهم در حاشیه جلسه دیروز )چهارشنبه( هجدهم 
مهر ۱۴۰۳ هیات وزیران در حیاط دولت با حضور در جمع خبرنگاران به 

سؤالات  آنها پاسخ دادند.
موضوع فیلترینگ در دولت در حال پیگیری است

فاطمه مهاجرانی سخنگوی دولت به بیان آخرین وضعیت فیلترینگ 
در دولت چهاردهم پرداخت وخاطرنشان کرد: موضوع فیلترینگ در 
جلسه هیات دولت مطرح شد که وزیر ارتباطات در حال پیگیری است. 

رئیس جمهور بر همان عهدی که بستند، هستند.
ستار هاشمی وزیر ارتباطات اعلام کرد که موضوع فیلترینگ مطالبه 
عمومی است و از ابتدا هم این موضوع را پیگیری کرده ایم و در دستور 

کار جدی ما قرار دارد.
وی با بیان اینکه ما با تمام توان و انرژی برای گشایش در این زمینه 
این زمینه  ویژه در  کارگروه های  ابتدا  از  و  دنبال می کنیم  را  موضوع 
تشکیل دادیم و خودم هم در آن ها حضور داشتم،  یادآور شد: در آینده 
نزدیک به جمع بندی مناسبی می رسیم و اخبار خوبی را در این زمینه به 

مردم اعلام می کنیم.

وزیر ارتباطات درباره استفاده از فیلترشکن ها هشدار داد و گفت: به 
طور متوسط حدود دو سوم از مشترکان همراه از فیلترشکن ها استفاده 
می کنند که بسیاری از آن ها از مجاری غیررسمی در اختیار قرار می گیرد 
و باعث می شود این گوشی ها یا سیستم ها به عنوان بستری برای حمله 

به زیرساخت های کشور مورد استفاده قرار گیرد.
مقدار زیادی از مطالبات پرستاران پرداخت شد

درباره  پرسشی  به  پاسخ  بهداشت در  ظفرقندی وزیر  محمدرضا 
و هم شرکت های  پرستاران  برای  کرد: هم  اظهار  پرستاران  مطالبات 
تولیدی دارو از صندوق ذخیره ارزی و هم از دولت و بیمه مطالباتی 

که مدت ها به تعویق افتاده بود، بخش عمده ای پرداخت شده است.
وی افزود: مطالبات پرستاران در زمینه اضافه کاری حدود هفت ماه از 
۱۴۰۲ باقی مانده و به اردیبهشت ۱۴۰۳ رسیده است که مقدار زیادی از 
آن پرداخت شده است. همچنین در زمینه دارویی هم به همین شکل 
عمل شده و بخشی از مطالبات پرداخت شده و مابقی نیز به همین 

ترتیب پرداخت می شود.
ورزشگاه آزادی تا پایان آذرماه آماده می شود

احمد دنیامالی وزیر ورزش و جوانان از آماده سازی ورزشگاه آزادی تا 
پایان آذرماه خبر داد و همچنین گفت: دولت پیگیر مسأله پرداخت وام 
ازدواج است و دستورات لازم داده شده تا سامانه باز شود. حدود ۳۰۰ 
هزار متقاضی این وام وجود دارد که برنامه ریزی کردیم با تأمین منابع، 

پرداخت ها صورت بگیرد.
در  قطر،  با  دیدار  برگزاری  اینکه دنبال  به  اشاره  با  همچنین  وی 
ازبکستان هستیم،  افزود: اکنون بچه های ما )تیم ملی فوتبال( در 
ازبکستان هستند؛ بحث بر سر این است که بازی در ازبکستان برگزار 
شود، منتهی همان روز ازبکستان خودش بازی دارد و طبیعتا شاید این 

شرایط فراهم نشود، در حال پیگیری هستیم.

الواح هخامنشی تدریجی به ایران بازمی گردد
رضا صالحی امیری وزیر میراث فرهنگی و گردشگری با اشاره به اینکه 
دیروز میزبان ریاست محترم جمهور در موزه ملی ایران برای رونمایی 
از الواح هخامنشی بود که از دانشگاه شیکاگو برگشته است ، افزود: با 
اقدام حقوقی انجام شده این الواح و حق ایران در زمینه آن اثبات و 
ایران  به  تدریجی  به صورت  الواح  گرفته شد.این  آنها  فروش  جلوی 

بازمی گردد.
همسان سازی حقوق بازنشستگان در دولت مصوب شد

تصویب  بودجه از  و  برنامه  سازمان  پورمحمدی رئیس  حمید 
همسان سازی حقوق بازنشستگان در جلسه هیات دولت خبر داد و 
افزود: با ابلاغ، احکام صادر خواهد شد. وی همچنین گفت: قرار است 
به سازمان برنامه مجوزی دهند تا با فوریت مطالبات گندمکاران را به 
ویژه در مورد کسانی که در مناطق سردسیر هستند و مطالبات شان 
پرداخت نشده، وصول شود. پورمحمدی همچنین تصریح کرد: تغییری 
در پرداخت یارانه ها ایجاد نمی شود و درباره حامل های انرژی و تغییر 

قیمت  آن نیز هیچ تصمیم گیری نشده است.
قرارداد شهردای تهران با چین ابهامی ندارد

علیرضا زاکانی شهردار تهران تاکید کرد که قرارداد شهردای تهران با 
چین شفاف است و ابهامی ندارد. وی  همچنین درباره خرید منزل 
شهید رئیسی برای تبدیل شدن به موزه، اظهار کرد: در دستور خرید 

گذاشتیم و کارهای آن در حال انجام است.
به گزارش ایسنا، گفتنی است در جلسه دیروز هیات دولت به ریاست 
مسعود پزشکیان، استانداران خراسان رضوی، فارس و یزد معرفی شدند. 
بر این اساس با تصویب اعضای هیات دولت غلامحسین مظفری به 
عنوان استاندار خراسان رضوی، حسینعلی امیری به عنوان استاندار 

فارس و محمدرضا بابایی دره به عنوان استاندار یزد منصوب شدند.

رئیس پیشین کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس تشریح کرد

درمراحلنهاییجنگبهسرمیبریم
رئیس پیشین کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس معتقد است: الان در مراحل نهایی جنگ به سر می بریم. این مرحله ای است که آمریکایی ها 
به خوبی از وضعیت کنونی آگاه هستند و می دانند که اگر ایران خود را در آستانه جنگ تمام عیار ببیند، می تواند جنگ را به گونه ای مدیریت کند که هیچ 
کشور دیگری نتواند، محافظه کاری را به اختیار انتخاب کند. در نتیجه، جنگ در منطقه ممکن است بر کشورهای مختلف و آبراه های بین المللی تأثیر بگذارد 

و آمریکایی ها و خیلی از کشور های غربی تلفات انسانی و اقتصادی خواهند داشت.

ازموضوعفیلترینگتاانتخاببرخیاستانداراناعضای کابینه چهاردهم چه گفتند؟

رئیس پیشین 
کمیسیون 

امنیت ملی 
و سیاست 

خارجی مجلس 
گفت: ، بی عملی 

و بی تفاوتی 
روسیه و چین 

هم باعث 
برهم خوردن 

توازن در جنگ 
شده است. 

در این شرایط 
دیپلماسی ادامه 

جنگ است

معاون اول رئیس جمهور گفت: مشکل دریاچه ارومیه، تنها یک بحران برای سه 
استان همجواردریاچه نیست، بلکه یک بحران ملی است که حل آن هم »عزم ملی« 

و راهکار ملی نه محلی را می طلبد.
ارومیه« در  محمدرضا عارف در نخستین جلسه »کارگروه ملی نجات دریاچه 
دولت چهاردهم که صبح دیروز )چهارشنبه( با حضور وزیر جهاد کشاورزی و معاون 
علمی رئیس جمهور، روسای سازمان های محیط زیست و سازمان برنامه و بودجه، 
استانداران استان های حوزه آبریز دریاچه ارومیه و مدیران سازمان ها و دستگاه های 
عضو کارگروه ملی نجات دریاچه ارومیه برگزار شد گفت: مشکل دریاچه ارومیه، تنها 
یک بحران برای سه استان همجواردریاچه نیست، بلکه یک بحران ملی است که حل 

آن هم »عزم ملی« و راهکار ملی نه محلی را می طلبد.
ارومیه«، وضعیت  از شروع کار »کارگروه ملی دریاچه  قبل  اینکه  بیان  با  وی 
فاجعه باربود بیان کرد: مشکل دریاچه ارومیه، ازمهمترین مسائل ملی امروز ایران 
است و ما اکنون برای حل آن، نیاز به یک عزم ملی داریم و اکنون زمان آن است که 
تصمیمات درستی که در دولت های گذشته گرفته شده است را عملی کنیم. معاون 
اول رئیس جمهور افزود: اگر کم کاری ها را متوجه یکدیگرکنیم،   بحران بزرگتر خواهد 
شد اما باید با جدیت دنبال راهکارباشیم و دیگر نمی شود با رویکرد »منطقه ای« و 
»استانی« مشکل را حل کرد، با آنکه  استان های آذربایجان شرقی وغربی و کردستان 
که در همسایگی دریاچه هستند نقش برجسته ای برای نجات دریاچه دارند اما 

واقعیت این است که تنها یک عزم ملی می تواند ارومیه را نجات دهد.
عارف عنوان کرد: دریاچه ارومیه، تنها دریاچه  جهان نیست که با بحران روبرو شده 

وکشورهای دیگر نیز با چنین بحرانی روبرو بوده اند که آن را حل کرده اند  اکنون ما 
نیز باید با استفاده از دستاوردهای این کشورها، بحران دریاچه ارومیه را حل کنیم.

وی با اشاره به بحث چاه های آب غیرمجاز و گسترش بی ضابطه سطح زیر کشت 
زمین های کشاورزی در حوزه آبریز دریاچه ارومیه که در کنار تغییرات اقلیمی به 
عنوان مهمترین دلایل بحران دریاچه ارومیه مطرح می شود گفت: این مسائل باعث 
شده سطح آب در برخی از نقاط کشوراز ۲۵ متر به ۵۰۰ متر برسد و این بلایی است 
که بر سرمحیط زیست و آینده فرزندان ایران آورده شده است. درحق محیط  زیست 

ظلم شده است و جواب ظلم هم مشخص است که چیست.
معاون اول رئیس جمهور گفت: اکنون برای حل مشکل، باید حقابه محیط زیست 
را پیش فرض بدانیم، تغییر درالگوی  کشت را به دقت عملی کنیم و همزمان با این 
اقدامات، جامعه و کشاورزان را هم توجیه کنیم که چگونه باید از آب به درستی 
استفاده کنند. عارف خاطرنشان کرد: باید در کنار اقدامات عملی، فرهنگسازی کنیم، 
از دید دولت چهاردهم، طرح های نجات دریاچه ارومیه که دردولت های قبل تصویب 
شده محترم است، اما تلاش می کنیم اگر نواقصی در این طرح ها وجود دارد آنها را 

رفع کنیم و اگر نقاط قوتی بوده آنها را تقویت کنیم.
وی با تشکر از یکی از اساتید دانشگاه ارومیه که در این جلسه، پیشنهادات علمی  
و براساس متدهای جهانی فائو را ارائه کرد گفت: اگر چه کار دانشگاه ارومیه قابل 
تقدیر است اما تنها نباید به تحقیقات این دانشگاه محدود شد، همه دانشگاه ها 
و مراکز علمی کشور می توانند در این زمینه طرح های مطالعاتی را شروع کرده و 
ببینند در سایر نقاط جهان برای رفع این چنین بحران هایی چه تدابیری اندیشیده اند.

معاون اول رئیس جمهوردر ادامه با تشکر  از  اقدامات صورت گرفته برای کاهش 
۴۰ درصدی در مصرف آب گفت:سازمان محیط زیست و سایر دستگاه های ذیربط 
باید با جدیت در این حوزه وارد شده و بررسی کنند که چگونه می توان هم صنعتی 
شد و هم محیط زیست را حفظ کرد. عارف در این جلسه همچنین دستورداد با 
همکاری استانداران سه استان حاشیه حوزه آبریز دریاچه ارومیه، مسئولان وزارت 
نیرو، جهادکشاورزی، معاونت علمی ریاست جمهوری، سازمان برنامه و بودجه، 
سازمان محیط زیست و سایر دستگاه ها و سازمان های ذیربط بررسی های لازم درباره 
اقدامات گذشته و راهکارهای علمی برای نجات دریاچه ارومیه صورت گرفته و ظرف 

مدت یک ماه، برنامه مدونی برای این حوزه  آماده شود.
معاون اول رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به اهمیت 
دریاچه ارومیه برای ایران افزود: خلبان پروازی که از روی دریاچه ارومیه عبور می 
کرد به من گفت: هر وقت از روی این دریاچه پرواز می کنم، با دیدن آن چه به روز 
دریاچه آمده است، واقعاً بهم می ریزم و این حسی است که همه مردم ایران درباره 
این نقطه از ایران دارند، دریاچه ارومیه متعلق به چند استان نیست، بلکه نقشی 

ملی دارد و همه مردم ایران نسبت به آن این احساس را دارند.
در ابتدای این جلسه  استانداران سه استان آذربایجان شرقی، غربی، کردستان، 
مسئولان وزارتخانه های نیرو، وزیر جهاد کشاورزی، رئیس سازمان برنامه و بودجه 
کشور و یکی از اساتید پژوهشکده مطالعات دریاچه ارومیه و مدیران طرح ملی نجات 
دریاچه ارومیه و رئیس سازمان محیط زیست کشور به بیان اقدامات صورت گرفته 

برای نجات دریاچه پرداختند.

معتمدیان استاندار آذربایجان غربی در توضیح اقدامات صورت گرفته برای نجات 
دریاچه ارومیه گفت: در دو حوزه سخت افزاری و نرم افزاری اقدامات مهمی صورت 
گرفته است، به گونه ای که طرح نجات دریاچه ارومیه، اکنون مهمترین پروژه زیست 
محیطی غرب آسیاست که بر اساس طرح آن، آب در سه فاز به دریاچه ارومیه انتقال 
یافته است. وزیر جهاد کشاورزی نیز در این جلسه با بیان آنکه تلاش برای نجات 
دریاچه ارومیه از ۱۶ سال قبل به یک گفتمان ملی تبدیل شده است گفت: یکی از 
مهمترین راه های نجات، تجهیز  زمین های کشاورزی به سیستم آبیاری تحت فشار 
است که خوشبختانه کشاورزان خودشان هم به این نتیجه رسیدند که باید حتی با 
صرف هزینه و سرمایه گذاری، آب را به درستی مصرف کرد و اکنون با تدابیری که 
صورت گرفته، زمینه برای اجرای پروژه های سیستم آبیاری تحت فشار مساعد است 
و اگر در بودجه سنواتی، سهمی برای پرداخت هزینه ها به کشاورزان صورت گیرد، 
مشکل تا حد قابل توجهی حل خواهد شد. وی همچنین خواستار بازنگری درساختار 

کارگروه و تقویت ساختار و اصلاح روش ها شد.
سرمست استاندار آذربایجان شرقی نیز در این جلسه با بیان آنکه تغییر نگرش 
نسبت به دریاچه ارومیه، باید سیستمی باشد گفت: »بخشی نگری« نمی تواند به 
رفع بحران کمکی کند، ما اکنون نیازمند ساختاری »فرااستانی« و »مدیریت ملی« 

هستیم.
استاندار کردستان نیز با بیان آنکه برای انجام هر کاری باید رضایت اجتماعی 
حاصل شود گفت: برای حل بحران دریاچه ارومیه باید با مردم و جامعه همکاری کرد 

و می توان با جلب اعتماد عمومی تصمیمات اتخاذ شده را عملیاتی کرد.

معاون اول رئیس جمهوری هشدار داد
مشکلدریاچهارومیهیکبحرانملیاست
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